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Powierzchnie obszarów prawnie chronionych w Polsce



Argumenty wprowadzenia subwencji ekologicznej:

1) bariera rozwoju obszarów chronionych – w opinii 
mieszkańców i potencjalnych inwestorów

2) konsekwencje wprowadzonych zakazów ponoszą 
mieszkańcy obszarów chronionych

3) korzyści z ustanowienia obszarów chronionych dotyczą 
wszystkich (ogół społeczeństwa kraju)

4) dążenie do zrównoważonego rozwoju kraju

5) pozytywny odbiór przez społeczności lokalne – zmiana 
podejścia do tworzenia nowych obszarów chronionych.



Rekompensaty środowiskowe w innych krajach:

1) Niemcy 

2) Portugalia

3) Brazylia

4) USA

5) Australia



Propozycje wag podziału kwoty bazowej subwencji 
ekologicznej – do dyskusji 



Wysokość subwencji ekologicznej w skali Polski 
dla różnych stawek bazowych



WNIOSKI
1. Wprowadzenie subwencji ekologicznej stanowi wyraz realizacji przez państwo 

polityki zrównoważonego ekologicznie rozwoju. Ma charakter subwencji 
wyrównawczej i sprawiedliwie kompensuje utracone dochody gmin ze względu na 
ograniczenia w gospodarowaniu na terenach prawnie chronionych.

2.  Jak wskazuje praktyka np. Brazylii subwencja taka ma nie tylko znaczenie 
kompensacyjne, ale przyczynia się też do tworzenia i rozwoju nowych obszarów 
chronionych.

3.  Źródłem finansowania subwencji może być nie tylko budżet państwa, ale także 
NFOŚiGW i Lasy Państwowe.



DZIĘKUJĘ ZA UWAGĘ 
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